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Praha 22. listopadu 2007 (ČTK) - Nedostatek expertů na ministerstvu školství považuje za největší problém přípravy
čerpání evropských peněz vicepremiér a šéf zelených Martin Bursík, který je pověřen správou úřadu. Novinářům to řekl
po dnešním jednání s rektory vysokých škol a vládní radou pro výzkum a vývoj. Uvedl, že se s nimi shodl na postupu
vyjednávání programu Výzkum a vývoj pro inovace.     
Plán nechat program v Bruselu schválit do konce března považuje Bursík za ambiciózní, ale zvládnutelný. Dnes se proto
sešel nejen s radou a rektory, ale také dalšími partnery, aby jim představil harmonogram jeho vyjednávání. Po jednání
oznámil, že se s nimi shodl ve způsobu, jak postupovat. Dodal, že se mu tak podařilo získat "na palubu" partnery, kteří
dříve práci ministerstva školství na přípravě programu kritizovali. Kvůli kritice odešla z čela resortu Bursíkova stranická
kolegyně Dana Kuchtová.     
Bursík dnes řekl, že dřívější komunikace ministerstva s partnery o programu byla spíše formální. Neměli prý možnost
se k němu vyjádřit. Vyjednal prý proto v Bruselu určitý časový prostor, aby byla nejdříve nastolena "domácí shoda", než
bude odeslán Evropské komisi. Konečná verze by měla do Bruselu dorazit nejpozději 27. února.     
Slova Bursíka o shodě potvrdil předseda Akademie věd Václav Pačes. "Já jsem byl překvapen bleskovým nástupem
týmu ministra Bursíka, teď jde o to, aby už tady byl stabilní ministr, který agendu, která je dobře rozpracovaná, převezme,"
uvedl po dnešním jednání.     
Podle Bursíka je pro ministerstvo velký problém sehnat odborníky nejen na přípravu zmiňovaného programu, ale také
na implementaci již schváleného programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost. "Ministerstvo školství nemá kapacitu
na to, aby tento manévr zvládlo," řekl Bursík.     
Do úřadu hned po svém nástupu povolal zpět Romana Hvězdu, který na programu pracoval už dříve. Podle něj návrat
zvažují i další odborníci, kteří odešli. Vzhledem k tomu, že však zatím není jasné, kdo bude novým ministrem, vyčkávají.
Řekl, že nabídne svému nástupci v čele úřadu, aby je pozval zpátky. Pozvat chce také externí odborníky, například
z vysokých škol, kteří s přípravou pomohou. Bursík také uvedl, že by měly vzniknout tři malé pracovní skupiny, které
budou na ještě neschváleném programu podle harmonogramu pracovat.     
Program Výzkum a vývoj pro inovace by měl české vědě přinést skoro 70 miliard korun. Finance by měly být použité
hlavně na takzvaná centra excelence, tedy velké projekty špičkového výzkumu, do kterých by podle Bursíka mělo plynout
asi 30 procent z celého programu. Je podle něj však nutné nejdříve definovat národní politiku výzkumu a vývoje a její
priority, které by měly zvýšit konkurenceschopnost Česka. Další peníze budou směřovat do regionálních vědeckých
center, část na prodej vědeckých výsledků a zbytek vysokým školám na podporu jejich infrastruktury.     
Bursík dříve řekl, že dnes seznámí novináře také s výsledky auditu externích smluv, které nechal na ministerstvu provést.
Podle něj byly totiž některé smlouvy zřejmě uzavřeny v rozporu s vnitřními předpisy úřadu. Hovořil o nich v souvislosti
s odvoláním bývalého náměstka a jeho stranického kolegy Martina Tichého. Dnes však řekl, že novináře s výsledky
seznámí až později, protože zkoumání smluv ještě není uzavřené.


